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Oœwiadczenie skierowane do ministra rolnictwa i rozwoju wsi Marka Sawickiego

Szanowny Panie Ministrze!
Produkcja i ceny ¿ywca ulegaj¹ silnym cyklicznym wahaniom. Jak pokazuj¹ doœwiadczenia, waha-

nia te prawie nie poddaj¹ siê dzia³aniom interwencyjnym i s¹ na tyle powtarzalne, ¿e pozwoli³y sformu-
³owaæ teoriê tzw. cyklu œwiñskiego, która ma na tyle wyjaœniaæ przyczyny zmiennoœci cen i op³acalnoœci
produkcji ¿ywca wieprzowego, by stosunkowo trafnie i skutecznie przewidywaæ sytuacjê na rynku.

Niestety w ostatnim czasie, pomimo w³aœnie odnotowanej „górki œwiñskiej”, której zakoñczenie mog-
³oby sugerowaæ poprawê op³acalnoœci produkcji i chowu trzody chlewnej, oraz niskich cen zbó¿ produ-
cenci i hodowcy trzody chlewnej nadal odnotowywuj¹ spadek cen. Ceny s¹ niskie pomimo zbli¿aj¹cego
siê okresu œwi¹tecznego i pomimo dopiero co odnotowanej „górki œwiñskiej”, której zakoñczenie powin-
no wskazywaæ na polepszenie sytuacji hodowców i producentów. Jednak¿e, mimo odnotowywanego
spadku pog³owia trzody chlewnej oraz liczby hodowców i producentów, op³acalnoœæ produkcji nie zmie-
nia siê, a nawet dalej spada.

W zwi¹zku z zaistnia³¹ sytuacj¹ chcia³bym zapytaæ Pana Ministra, jakie dzia³ania podejmuje resort
rolnictwa odnoœnie do zwiêkszenia skutecznoœci interwencji na tym rynku. Jakie dzia³ania planuje mi-
nisterstwo, by pomóc producentom i hodowcom trzody chlewnej w Polsce?

Proszê Pana Ministra o analizê op³acalnoœci produkcji trzody chlewnej w Polsce, ze szczególnym uw-
zglêdnieniem sytuacji producentów w odniesieniu do popytu na ¿ywiec, cen ¿ywca, relacji cen ¿ywca do
paszy oraz importu ¿ywca do Polski, zarówno spoza UE, jak i wewn¹trz UE oraz o przedstawienie prognoz
dotycz¹cych roku 2010. Proszê równie¿ o informacje na temat sytuacji producentów i hodowców trzody
chlewnej w innych krajach cz³onkowskich Wspólnoty oraz aktualnej sytuacji na tym rynku w UE.

Z powa¿aniem
Grzegorz Wojciechowski




